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Milí přátelé, kamarádi, sousedé, 

 

v pátek 1. prosince jsme se na sněhem zasypané návsi v Zárybech již poosmé sešli, abychom společně s dětmi 

z mateřské školy rozsvítili vánoční strom a přivítali krásný čas adventní. Prodejní stánky byly opět plné 

vánočních ozdob a dekorací a spousty voňavých dobrot s láskou vařených a pečených. Ráda bych poděkovala 

všem dětem i dospělým ze Záryb a Martinova, kteří se na přípravách a realizaci jarmarku podílí. Velmi si 

cením času a energie, kterou každý rok vkládáte do svých výrobků a vašeho nadšení, s jakým pak všechny ty 

drobnosti a laskominy nakupujete.  

S velkou radostí vám mohu oznámit, že výtěžek letošní jarmareční sbírky dosáhl neuvěřitelné částky 38 

tisíc korun. Celá tato částka poputuje prostřednictvím Nadace Leontinka k nevidomému Honzíkovi, který tak 

i díky vaší pomoci bude moci navštěvovat speciální základní školu Daneta v Hradci Králové a za pomoci 

svého osobního asistenta, průvodce a kamaráda Martina, zvládat všechny nové výzvy. Osobní asistent je v 

rodině s hendikepovaným dítětem nepostradatelným pomocníkem a to nejen pro dítě, ale i pro rodiče a 

sourozence. Ti se tak mohou spolehnout, že díky asistentovi je o jejich dítě ve škole dobře postaráno a mohou 

načerpat dostatek sil na péči v rámci běžného chodu rodiny. Více o Honzíkovi a jeho životním příběhu se 

dozvíte na 

https://www.darujme.cz/projekt/1207531 

 

Dovolte mi, abych Vám všem poděkovala za Vaši štědrost a popřála klidné prožití Adventu, šťastné a veselé 

Vánoce a pevné zdraví v novém roce 2024.  

 

„Pokud chcete jít rychle, jděte sami. Pokud chcete dojít daleko, jděte společně.“ 

         africké přísloví 

 

Děkuji, že jdeme společně! Za malý tým Nadace Leontinka Radka Králová 
 

  

https://www.darujme.cz/projekt/1207531


Hospodaření obce Záryby v období 1.- 11. 
2023 v tis. Kč               v tis.Kč 

Příjmy:                                                        rozpočet po změnách      čerpání 

Daň - ze záv.činnosti 2 836,00 2 836,00 

       - z příjmů fyz. osob ze sam.výd.čin. 245,00 245,00 

       - z příjmů fyz. osob z kap.výnosů 521,00 521,00 

       - z příjmů práv. osob 4 093,00 4 093,00 

       - DPH 9 407,00 9 335,00 

Poplatek za likvidaci komunálních odpadů 720,00 740,00 

Poplatek ze psů 15,00 14,00 

Daň z hazardních her a odvod z VHA 135,00 147,00 

Správní poplatky a popl. za odnětí 134,00 128,00 

Daň z nemovitosti 1 800,00 1 585,00 

NI transfer ze SR na státní správu 257,00 235,00 

Přijaté NI příspěvky a náhrady 0,00 308,00 

Nájemné z nemovitostí 137,00 161,00 

Nájemné z pozemků a ostatní příjmy 447,00 827,00 

Náhrada za třídění od EKO-KOMu 220,00 197,00 

celkem 20 967,00 21 372,00 

Výdaje: rozpočet čerpání 

Silnice 600,00 342,00 

Cyklostezka, oprava chodníků 80,00 22,00 

Dopravní obslužnost 83,00 83,00 

Vodovod 406,00 52,00 

Kanalizace 1 311,00 197,00 

Drobné toky 200,00 154,00 

Vodní díla 300,00 0,00 

Mateřská škola  1 298,00 1 278,00 

Základní škola 14 898,00 9 092,00 

Školní jídelna 367,00 322,00 

Knihovna  88,00 84,00 

Ostatní záležitosti kultury 16,00 14,00 

Místní památky 102,00 4,00 

Rozhlas, zpravodaj 60,00 55,00 

SPOZ 89,00 54,00 

Sportovní zařízení v maj. obce 10,00 0,00 

Ostatní sportovní činnost 350,00 350,00 

Zájmová a spolková činnost  490,00 463,00 

Zdravotnictví 67,00 41,00 

Pořízení bytové jednotky 400,00 388,00 

Veřejné osvětlení 1 400,00 581,00 

Územní plán 600,00 26,00 

Komunální služby 1 170,00 960,00 

Svoz nebezpečných odpadů 200,00 130,00 

Svoz komunálních odpadů 1 592,00 1 404,00 

Svoz tříděných odpadů 750,00 744,00 

Asanace starých skládek 180,00 0,00 

Veřejná zeleň 2 771,00 2 174,00 

Pečovatelská služba  90,00 76,00 

Podpora krizového řízení a nouz.plánování  60,00 0,00 

Požární ochrana - dobr. část 324,00 310,00 

Obecní zastupitelstvo 1 206,00 1 148,00 

Činnost místní správy 2 287,00 2 056,00 

Výdaje z úvěr. fin. operací a služby peněž. ústavů 120,00 110,00 

Pojištění 35,00 31,00 

Celkem 34 000,00 22 745,00 

 ing. Jiří Kutílek  

 správce rozpočtu  
 

 



SLOVO STAROSTY 

 

Předvánoční zamyšlení, aneb výjimečný advent v Zárybech 

Vážení spoluobčané, přátelé a kamarádi, 

ještě než se začtete do aktualit z činnosti místních organizací a spolků, dovolte mi krátké zamyšlení nad 

vánočním obdobím v naší obci. Pro mnohé lidi nejen v naší zemi jsou Vánoce vrcholem celoročního shonu, 

svátkem nakupování, spotřeby a stresu. Mnohde je lidé tráví po většinu času o samotě a v televizi sledují 

nesčetněkrát viděné filmy a pohádky. 

Jsem proto rád, že v naší obci se nabízí i jiný způsob, jak strávit Vánoce. Společné rozsvěcení vánočního 

stromku díky vystoupením každý rok pohladí duši a je úžasné, kolik peněz se vždy vybere na dobrou věc. 

Společně otevíráme světelný adventní kalendář díky celovesnické hře Rozsvítíme Záryby a Martinov, při které 

se potkáváme se sousedy a známými. Na Štědrý den dopoledne si dojdeme pro Betlémské světlo k hasičské 

zbrojnici, zazpíváme a osobně si popřejeme hezké svátky. 

Na Štěpána se potkáváme v sokolovně a těšíme se, jakou taškařici z pera Járy Cimrmana si pro nás připravili 

místní ochotníci. Svá setkání mají i další spolky, myslivci, jezdecké oddíly i sportovci. Novou tradicí, jež si 

získává čím dál víc příznivců, je pak silvestrovské otužovací koupání v Labi. 

Nejen díky těmto akcím jsou Vánoce v naší obci jiné než ve velkých městech. Sousedské, setkávací, radostné 

a méně uspěchané. Proto se na ně každý rok těším. Važme si toho a neberme to jako samozřejmost. Chtěl 

bych moc poděkovat všem, kdo se na (před)vánočních akcích podílejí. 

Vážení spoluobčané, sousedé a tetičky, rád bych Vám popřál klidné Vánoce plné pohody v kruhu rodiny 

a přátel. Přeji Vám také pevné zdraví, hodně radosti a životní spokojenosti v nadcházejícím roce 2024. 

 

 

Váš starosta 

Milan Šťastný 

 

Bilancování roku ve funkci starosty 

Již druhým rokem píšu článek do vánočního zpravodaje jako starosta a jsem moc rád, kam se nám za tu dobu 

podařilo posunout. Přehled projektů a všechny informace najdete na našich webových stránkách v sekci občan 

a turista pod záložkou projekty či pod tímto odkazem https://www.zaryby.cz/projekty. Rok působení ve funkci 

mi pomohl v rozhovoru zhodnotit Jarda Kalina a nastínil jsem i strategické plány rozvoje obce. 

 

Změna poplatku za komunální odpad 
 

Nejdůležitějším aktuálním projektem je změna obecně závazné vyhlášky č. 1/2023 o místním poplatku za 

odkládání komunálního odpadu z nemovité věci. Níže uvádím průvodní dopis, který Vám byl distribuován do 

schránek. Spolu s ním Vám byl dodán i dotazník, který je nutné zanést nebo zaslat na obecní úřad tak, aby 

Vám od března 2024 byla vyvezena popelnice. Čas na odevzdání a zaplacení máme od 1. 1. 2024 

maximálně do konce února. 

https://www.zaryby.cz/projekty


 

Změna poplatku za komunální odpad 
 

Od 1. 1. 2024 se mění typ poplatku ze stávající tzv. kapitační platby (paušál za každou osobu) na poplatek za 

každou nemovitost.  

Tento nový typ poplatku se odvíjí od toho, jak velkou nádobu a četnost svozu si zvolíte. Jak jsem Vám 

prezentoval na besedě o odpadech a na sociálních sítích, chtěl bych, aby byl systém nastaven férově. Tedy 

kolik odpadu každý vyprodukuje, tolik zaplatí. Bude to zároveň motivací k lepšímu třídění. 

Ohlášení (dotazník) k vyplnění pro zvolení četnosti a velikosti nádoby je umístěn na obecních stránkách 

v části projekty pod odkazem https://www.zaryby.cz/projekty/zmena-poplatku-za-komunalni-odpad a nebo si 

ho můžete vyzvednout na obecním úřadě. 

V rámci systému poplatku bude aplikováno také tzv. optimální minimum. Zjednodušeně: každý majitel 

nemovitosti je povinen uhradit alespoň minimální poplatek za zapojení do systému odpadového hospodářství 

obce. Toto minimum se stanoví jako 60 litrů x 0,6 Kč / l = 36 Kč x 12 měsíců, tzn. 432 Kč ročně. 

Platbu „za popelnice“ je možné zaslat na účet 6524171/0100 od 1.1.2024. Dříve nelze platbu uskutečnit. 

Jako VS uveďte, prosím, číslo domu a rok, za který poplatek platíte. Např. pokud bydlíte v domě č.p. 1 

a chcete platit za rok 2024, uvedete VS ve formátu 12024. Číslo popisné 56 bude mít VS 562024 atd. 

Zároveň pracujeme na tom, aby třídění odpadu bylo pro všechny občany dostupnější a pohodlnější. V průběhu 

roku budeme rozdávat nádoby na plasty a papír, které budete mít přímo u domu. Odpadne tak nutnost nosit 

vytříděný odpad daleko do sběrných hnízd. V roce 2024 také zahájíme výstavbu sběrného dvora, kde bude 

možnost všechny druhy komunálního odpadu odevzdávat průběžně. Nebudete tak muset čekat na čtvrtletní 

mobilní svoz. 

Vzhledem ke komplikacím, které nastaly při vytváření nového systému, stanovujeme přechodné období do 

1. 3. 2024, kdy do této doby budou svozy probíhat dle starého nastavení (1x týdně). Po 1. 3. 2024, již bude 

svoz probíhat dle Vašeho výběru a tomu, kdo ohlášení neodevzdal a nevyzvedl si nálepku na popelnici, 

nebude vyvezena popelnice! 

Proto je nutné, abychom všichni doručili ohlášení do schránky obecního úřadu, emailem na adresu 

milan.stastny@zaryby.cz, nebo osobně na obecní úřad do konce února. 

Na závěr bych rád požádal všechny občany, kteří potřebují v zimních měsících do popelnic sypat popel, 

aby mi tuto informaci připsali na přiložené ohlášení plátce místního poplatku za odkládání 

komunálního odpadu z nemovité věci. 

V případě jakýchkoli dotazů se na mě můžete obracet osobně, emailem, na telefonu +420 326 902 325 či 

prostřednictvím sociálních sítí.  

 

Hlavním důvodem pro změnu je ochrana životního prostředí a financování odpadového hospodářství. 

Pokud změnu zvládneme, každý z Vás si bude řídit, kolik za svoz odpadů zaplatí. Princip by měl být 

takový, že čím více třídím, tím mám méně směsného odpadu. Proto mi stačí menší nádoba i frekvence 

svozu a z toho důvodu platím méně. 

Jak víte, nároky ze strany státu na likvidaci směsného odpadu stále rostou. Níže uvádím několik důvodů.  

 

https://www.zaryby.cz/projekty/zmena-poplatku-za-komunalni-odpad
mailto:milan.stastny@zaryby.cz


 

 

1. Rostoucí náklady na provoz skládek 

Jedním z hlavních důvodů, proč se ceny skládkovného zvyšují, jsou rostoucí náklady na provoz skládek. 

Udržování a správa skládek zahrnuje investice do infrastruktury, péči o životní prostředí a ochranu zdraví. 

Tyto náklady neustále rostou kvůli zpřísnění environmentálních předpisů a potřebě modernizace. 

2. Snaha o omezení skládkování 

Česká republika a Evropská unie se snaží omezit skládkování odpadu kvůli jeho negativnímu vlivu na životní 

prostředí. To zahrnuje snahu o zvýšení recyklace a kompostování odpadu. Zvýšení cen skládkovného má za 

cíl motivovat města, obce a občany k tomu, aby se více angažovali ve třídění a recyklaci odpadu. 

3. Ekonomický tlak na obce 

Města a obce čelí ekonomickému tlaku a zvýšení cen skládkovného je jedním z prostředků, jak získat potřebné 

finanční prostředky na pokrytí nákladů spojených s odpadem. Tyto peníze se často používají k financování 

projektů na zlepšení infrastruktury a životního prostředí. 

4. Zvýšená environmentální povědomost 

Rostoucí povědomost o důležitosti ochrany životního prostředí a snižování množství odpadu vede k tlaku na 

zavedení ekologičtějších metod zpracování odpadu. To může zahrnovat investice do moderních technologií, 

které jsou ekologičtější, ale také dražší. 

5. Efekt pro občany 

Zvýšení cen skládkovného má samozřejmě vliv na občany. Zvýšené náklady mohou znamenat vyšší poplatky 

za odpadové služby, což může být pro ně finanční zátěží. To může motivovat občany k ještě většímu důrazu 

na třídění odpadu a snížení produkce směsného odpadu. 

Zvyšování cen skládkovného v České republice je složitým problémem s různými důvody a důsledky pro 

města, obce a občany. Je to však součást snahy o udržitelnější a ekologičtější způsob nakládání s odpadem, 

který by měl dlouhodobě přinést prospěch našemu životnímu prostředí. V dnešní době je více než kdy jindy 

důležité hledat způsoby, jak minimalizovat produkci odpadu a podporovat recyklaci a kompostování. 

Ještě jednou Vám přeji krásné prožití vánočních svátků a doufám, že se spolu potkáme 24. 12. 2023 

od 10:00 h. na betlémském světle u místní hasičské zbrojnice.  

 
 

 

 

 

Bc. Milan Šťastný 

starosta obce 
     

 
 
 
 
 
 
 



 

 
 
 

Vážení spoluobčané,                    

 

                      

              

                je tu prosinec, čas adventu a nejkrásnější svátek v roce - Vánoce. 

Čas plyne velmi rychle, proto shrneme, na čem jsme pracovali, co všechno jsme stihli a také, co nás v nejbližší 

době čeká.   

  

Navštívili jsme Prahu a divadlo Minaret. Zhlédli jsme pohádkový muzikál s písničkami Jaromíra Nohavici o 

pracovitosti a opravdovém kamarádství, kde hraví vepříci putují světem a objevují, že s dobrou náladou lze 

překonat i nástrahy kdejakého vlka...  Všem se nám to líbilo a pěkně jsme si zazpívali. 

 

Každoročně dětem zprostředkujeme návštěvu svíčkárny Rodas v Šestajovicích. Tentokrát šlo o zážitkovou 

výrobu hallowenských svíček, které si děti samy vyrobily. I když nám počasí nepřálo, vůbec nás to nevylekalo 

a nezapomněli jsme ani na farmu s hospodářskými zvířaty, která se v areálu nacházejí. Od poslední návštěvy 

měli na farmě nové přírůstky, a to malá telátka. Viděli jsme také shetlandské poníky, holandské mini kozičky, 

kvésánské mini ovečky, gottigenská mini prasátka, sovy pálené, bažanty, husy labutí, zdrobnělé slepičky a 

další zvířátka. 

 

Po podzimních volných dnech jsme se vrátili do školy v kostýmech, abychom společně oslavili Halloween. 

Děti měly tradičně originální kostýmy, které byly odměněny. Stihli jsme si i zatančit na duchařské hity a četli 

jsme si a vyprávěli o tom, jak je to s Hallowenem a naopak s Dušičkami.  

 

Naše škola se zapojila do 14. ročníku česko-slovenského projektu Záložka do knihy spojuje školy, kde bylo 

úkolem vytvořit záložky s tématem pohádky a odeslat slovenské škole. Naše děti vytvořily krásné záložky, 

které jsme odeslali. Odměnou pro děti byl diplom pro školu, který nám přišel v prosinci a poděkování ze sídla 

Národného inštitútu vzdelávania a mládeže ze Slovenska.  

 

Děti z pátého ročníku se zapojily do matematické olympiády, kde řešily rozmanité úkoly zaměřené na 

schopnost logického úsudku. Výsledkem často nebylo číslo, ale důkaz a myšlenkový postup.  

 

Na rozsvícení obecního stromečku se zapojily i naše děti krásným zpěvem písniček, které nacvičovaly na 

hodině hudební výchovy a také na odpoledním kroužku zpěvu, který vede paní Alena Morávková, které moc 

děkujeme, že písničkám přidala krásnou hodnotu doprovodem na klavír a za profesionální a laskavý přístup 

při nácviku písniček. Za klavír, který máme ve škole propůjčený, děkujeme panu Homolkovi, který ho na 

začátku školního roku pro děti zařídil. 

 

Těšíme se na realizaci odborných učeben. Pomalu se blíží jejich otevření. Máme za sebou tu nejsložitější část-

přestavbu půdy na obytné prostory. Spolupráce s obcí i s realizačním firmou je dobrá, proto se zatím daří 

společně řešit problémy a pomalu postupovat k cíli. 

 

Letos jsme se zapojili do vánoční hry rozsvícení světýlek po obci. Protože jsme si vybrali číslo 12, tak i naše 

vánoční besídka byla 12. 12. a určitě Vás k nám dovedla i nápověda, kterou jste předem dostali a díky ní jste 

nás navštívili. Děkujeme za milou návštěvu a přejeme všem přátelům školy hodně zdraví, radostí a mnoho 

tvůrčích nápadů v novém kalendářním roce.  

 

Kolektiv ZŠ Záryby 



 
5. 12. nás navštívili Mikuláš, andělé a čerti. Zlobivé děti skončily v pytli, hodné dostaly medvídka. 
   

     
 

Oslava Hallowenu v kostýmech 

 

       
 

Výroba svíček v Šestajovicích  

 

       



KOLA AUTOBUSU SE TOČÍ DÁL, TOČÍ DÁL, … PLNO ZASTÁVEK UŽ 

PROZKOUMAL 

 

Pokračujeme v naší jízdě autobusem, plno informací ze zastávek. Kde začít? 

První novinkou je, že každý čtvrtek a pátek mají děti střídavě hudební a pohybové aktivity. Zpívánky a tanečky 

vede paní Alena Morávková, sportovní aktivity vedou paní učitelky. Děti to mají rády.  

6.10. – krásná společná akce „ DRAKIÁDA“.  Na přípravě stanovišť se podíleli i rodiče s dětmi. Počasí nám 

přálo, draci létali a opékání buřtů na konci byla hezká tečka za celou akcí.   Děkujeme všem zúčastněným.  

11.10. – Varieté Cecilka -  návštěva kočiček, pejsků a jiných zvířátek s trochou kouzel, zapojení dětí jako 

asistentů, vše odměněno velikým potleskem. 

24.10. – Malá technická univerzita – dopoledne plné logického myšlení, stavby z lega dle obrázků, hra na 

robota a ovladač. Máme šikovné děti!  

26.10. – Praktické učení ve školce – navštívila nás paní Jana Urbanová, která dětem ukazovala, jak pracovat 

se střihem a šít na stroji.  Ušila nám a věnovala žabičku. 

31.10. – DÝŇOVANÁ – po roce jsme se sešli na školní zahradě a společně s rodiči dlabali dýně. Dařilo se 

všem, kteří přišli, a snad proto si své výrobky děti tentokráte skoro všechny odnesly a u školky jich zůstalo 

jen pár. 

1.11. – Strašidelný rej v obou třídách plný strašidelných masek, soutěží, her a mlsání. 

8.11. – Cesta za skřítkem Podzimníčkem – děti plnily různé úkoly, hledaly skřítka a poklad.  

Nastal adventní čas. Jako každoročně se chystáme na vánoční jarmark a rozsvícení stromečku. Ve školce nás 

navštívila paní Anna Mňuková, která s dětmi zdobila perníčky.  Děti zdobí rády a pěkně.  Další tvořivé 

dopoledne jsme prožili s paní Janou Urbanovou.  Vyráběli jsme ozdoby z drátků a korálků. Děkujeme.  

1.12. nadešel očekávaný den. Děti se těšily na rozsvícení vánočního stromu. Dopoledne proběhla generální 

zkouška v MŠ, příprava jarmarku a výrobků do stánků. I přes střídavou nemocnost dětí se nás sešlo dost, 

abychom zazpívali za klávesového doprovodu paní Aleny Morávkové. Stromeček jsme poprosili a rozsvítil 

se. Nejen hra na akordeon byla úžasná, ale i všichni, kteří se akce každoročně účastní a pomáhají. Děkujeme!!! 

A to není vše. Do školky nás přišel navštívit Mikuláš, čert a anděl s mikulášskou nadílkou. Nikoho si čert 

neodnesl, děti dostaly ovoce, sladkost a drobný dáreček. Teď se všichni těšíme na Vánoce ve školce, které 

jsou spojené se zdobením tříd, tvořením a posezením s rodiči.   

Všem přejeme klidné prožití vánočních svátků, pevné zdraví a do nového roku 2024 vykročte s úsměvem a 

plni velkých očekávání. 

PF všem za Žabičky, Berušky a celý kolektiv MŠ Záryby přeje Wirthová Kateřina 

 

 

 
 



  

Je prosinec a vrabec prosí: „Mějte lásku v duších…“ 

U nás v Zárybech to dělat již osmý rok nemusí – již po osmé se totiž ukázalo, že zárybští v srdcích lásku 

mají a také znají recept na radost, naději a štěstí.  

Že mezi ně nepatříte? Ráda bych vám dokázala, že i vy jste součástí tohoto netradičního receptu. A věřím 

tomu, že spousta z vás se pozná.   

Co je potřeba aneb ingredience: 

1x četa na přípravu a výzdobu obecního stromku, 

1x výrobci prodávaného (vánoční výzdoby, jídlo, pití, pečení perníčků a vánoček atd.)  

1x zajištění a postavení pódia a s tím související osvětlení a ozvučení, 

1x četa k postavení stánků a příprava kádě na lodičky, 

1x výroba a příprava lodiček z oříšků k pouštění na vodu,  

1x skupina na přípravu stánků,  

1x prodávající ve stáncích, 

1x programový vedoucí,  

1 skupina vystupujících, kteří zajistí program,  

1x někdo, kdo zajistí přípravu a nácvik vystupujících,  

1x kovář se svým uměním a věštkyní, která má vize budoucnosti,  

1x host z Leontinky. 

To vše doplníme různými vánočními výtvarnými výrobky. 

 

A co dál? To vše se v pátek před první adventní nedělí spojí a nakonec se k tomu přidá ještě něco velmi 

důležitého = nakupující. Když tenhle recept umíte tak jako my tady v  Zárybech, tak můžete předat šek 

Nadaci Leontinka pro Honzíka s částkou 38000Kč.  

Co k tomu říct? Díky vám všem, kteří znáte tento recept. Jsem ráda, že tolik lidí v naší obci má lásku 

v duších. 

Přeji vám všem, milí spoluobčané, krásné a radostné vánoční svátky a v  novém roce 2024 ať vás provází 

stále pocit štěstí a zdraví a je s vámi při každém vykročení. 

                   Radka Blanárová =jedna z ingrediencí receptu pro vánoční radost  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

Letošní podzim jsme si s dětmi v lesní školce opravdu užívali a to proto, že počasí nám dlouho přálo a stromy 

se letos krásně zbarvily do podzimních barev. Stejně jako v loňském roce i letos se děti vydaly na stezku 

odvahy a ve znamení svatého Michaela porazily draka. Dorazilo k nám divadélko Koloběžka s Houbařskou 

pohádkou. V rámci akce pro veřejnost Dýňohraní jsme společně vydlabali dýně. Bylo jich opravdu velké 

množství a každá byla jiná a krásně strašidelná. S příchodem chladnějšího počasí jsme začali pravidelně 

navštěvovat místní sokolovnu, kde se s dětmi věnujeme pohybovým hrám a zdravému cvičení. A každý čtvrtek 

máme lekce angličtiny, které děti moc baví. V listopadu jsme vyjeli autobusem na výlet do svíčkárny Rodas 

v Šestajovicích. Děti si vyrobily v rámci vánočního balíčku několik svíček a také sůl do koupele. Na konci 

programu se mohly pomazlit s místními zvířátky, kterých tam mají opravdu mnoho. Poslední listopadové dny 

už byli ve znamení příprav na advent. V rámci tvořícího večera jsme se sešly s maminkami našich školkáčků 

a vyrobily jsme lucerničky pro své děti na adventní spirálu, která nás čekala 1.prosince. Akce to byla tichá a 

poklidná. Rozezněla se vánoční hudba a z remízku k nám přišel anděl, prošel spirálou z chvojí a doprostřed 

položil lucernu s andělským světlem. Následně doprovázel jedno dítě po druhém do středu spirály a zapaloval 

dětem svíčku v jejich lucernách. Po provedení všech dětí opět i s lucernou odešel. Tato tradice přivítání 

adventu pochází z waldorfské pedagogiky, kterou se rádi inspirujeme. Adventní čas v lesní školce je 

v letošním roce plný zimních radovánek. Děti využívají členitý terén v areálu k bobování na lopatách. Jen 

škoda, že se nám opět oteplilo. Pro Mikulášskou nadílku se děti vydaly po stopách andělských peříček a 

v Brandýském zámku se zúčastnily divadelního představení Na Vánoce dlouhý noce. Všichni už se moc těší 

na Vánoce a příchod Ježíška. 

Pomalu už pro Vás plánujeme letní příměstské tábory. Budou opět tři červencové turnusy na zajímavá témata. 

Na konci ledna spustíme registrace na našich webových stránkách, které budou úplně v novém designu. Pokud 

máte zájem, tak nás určitě sledujte, protože z minulého roku máme zkušenost, že místa byla během pár dní 

plně obsazena. Tábory jsou určeny pro děti od 3 do 6let včetně. Pokud by měl někdo zájem se ujmout pořádání 

táborů i pro děti školou povinné, tak se na nás neváhejte obrátit. Prázdniny jsou dlouhé a srpen máme v areálu 

volný. 

Za celý tým LMŠ Kompas Vám přeji krásné prožití svátků vánočních a do nového roku jen to dobré. 

Aneta Kittlerová 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 



 
 
 

     Vánoce splněných snů, 

    pohodu svátečních dnů, 

  vše nejlepší do nového roku 

     štěstí na každém kroku 

 

       přeje všem 

 Obec baráčníků v Zárybech 

 

 

 

Od listopadu 2023 najdete Obec baráčníků Záryby také na sociální síti Facebook pod odkazem 

https://www.facebook.com/groups/348148291078492 Baráčníci v Zárybech a v Martinově (otevřená skupina) 

 

Baráčníci v Zárybech a Martinově 

 V tomto prostoru budeme zveřejňovat informace o proběhlých, ale i plánovaných 

akcích, na kterých se tetičky a sousedé podílí. Pokusíme se poodhalit spolupráci 

s ostatními baráčníky v okolí, historii i současné dění. Baráčníci by měli být součástí 

nejen naší obce, ale i naší doby.  

 

Tetička vzdělavatelka Petra Imlaufová 

https://www.facebook.com/groups/348148291078492


 

Vážení milí čtenáři, 

 

další rok je pomalu za námi a tak bych vám chtěla poděkovat za vaši dosavadní přízeň naší knihovně.  

 

Bylo mi velkou ctí, že jsem mohla převzít otěže po Hance Machové a stát se tak součástí krásné práce, jako 

je trávení času ať už v knihovně nebo přímo s knihami, které se mi prozatím dostaly do rukou. Mám velkou 

radost, že i v dnešní době jsou lidé ochotni věnovat svůj čas čtení knih.  

 

Ráda bych pozvala i další obyvatele této obce, zda by si našli čas a chuť, přijít se podívat k nám do knihovny 

nejen na novinky, které nabízíme. Otevřeno máme každý pátek od 16 do 17 hodin. Najít nás můžete vedle 

mateřské školky Záryby.  

 

Já jakožto maminka dvou malých dětí žiju nyní zejména ve světě dětských knížek a aktivit. Z toho důvodu 

bych ráda nabídla nejen dalším maminkám a jejich dětem možnost si vyzkoušet Albi tužku s knížkami (ať už 

pohádky, naučné, pexeso, aktivity, a další). Dále bude možné si u nás v knihovně poslechnout Disney 

reproduktor s pohádkami Sněhurka a Lví král včetně četby konkrétních knížek.  

 

V příštím roce bychom si rádi připravili pro poctivé čtenáře soutěže s odměnami, bližší informace se včas 

dozvíte. 

  

Na závěr mi dovolte, abych vám všem popřála do nového roku 2024 hlavně zdraví, štěstí a náladu najít si čas 

sednout si s dobrou knížkou a v klidu si ji přečíst.  

 

                                                                  Kristina Stránská  - knihovnice 
 

 

 

 

Aktuality z Pionýra. 

 

 
Společně s Vaškem Podskalským jsme se dohodli, že 

budeme v rámci činnosti Pionýra s většími dětmi 

tvořit s ručním dílenským nářadím. Organizace nám 

poskytla dotaci na nákup nářadí, vyčlenili jsme si 

prostor, vyrobili pracovní stůl a pustili se do prvního 

projektu.  

Abychom si děti otestovali, tak nejprve vyřezávaly 

lodičky z kůry. Následně jsme vybrali několik dětí a 

každé dítě si vyrobilo krmítko pro ptáčky. Ta se v 

minulých dnech zřejmě osvědčila, když vše zapadlo 

velkou vrstvou sněhu. 

Dále všechny děti vyráběly ozdoby na dobročinný 

vánoční jarmark. Ozdoby jsem zhodnotil jako povedené. Jsem rád, že jste si je vy, občané, koupili, a tím 

přispěli prostřednictvím nadace Leontinka Honzíkovi. 

Měli jsme tu čest opět rozsvítit světlo adventního kalendáře a pohostili vás, kdo jste přišli. Byl to opět jeden 

příjemný večer. 

20.prosince organizujeme výlet do Winter Wonderlandu v pražských Letňanech. Jde o akci s velkou spoustou 

propracovaných osvětlených exponátů s pohádkovými motivy. To bude letošní tečka za naší činností. Opět se 

sejdeme v lednu. 

Na závěr vám za celou organizaci Pionýr přeji klidné prožití svátků a do příštího roku přeji pevné zdraví, štěstí 

a pohodu. 

                                                                                                                               Tomáš Mach 
 



 
 
 



Střípek (malé ohlédnutí) ze zárybské obecní kroniky 

Vážení spoluobčané, 

Zpravodaj dostáváte v době předvánoční, adventní. V Zárybech máme za sebou rozsvícení vánočního stromku, 

vánoční jarmark, zpívání, popíjení čaje a svařáčku, pouštění lodiček, hledání svítících čísel, zpívání koled a 

mikulášskou besídku. Jistě o těchto krásných předvánočních akcích, kterých jsem se spolu s vámi mohla zúčastnit, 

budou na stránkách zpravodaje informovat jejich organizátoři a pořadatelé. Dovolte mi, abych vás vrátila maličko 

zpět a předložila vám malou ukázku z jednoho obyčejného všedního dne, který jsem si náhodně vybrala jako 

pozorovací den a bude zaznamenán do obecní kroniky. 

 

Pondělí 23.10. 2023 

Po ranní špičce, kdy lidé odjeli do práce a děti odešly nebo odjely do školy, nastoupil v obci klid.  

Při vycházce s pejskem po 10 hodině jsem skoro nikoho nepotkala.  

U rybníka a v lese nebyla ani noha. Později jsem zahlédla jen několik stavebních dělníků, kteří připravovali 

staveniště na výstavbu nových domů u Labe.  

Přešla jsem přes pole kolem ovocného sadu na cyklostezku, která byla liduprázdná. Potkala jsem jen jednoho 

cyklistu a jeden člověk se pokoušel chytat v Labi ryby. V řece plavalo hejno kachen a zahlédla jsem i nutrii. Živo 

bylo pouze u místního vietnamského obchodu, kde se střídala auta s kupujícími. Mimochodem, někdo parkoval tak 

„hezky“, že zablokoval křižovatku. Asi šetřil svoje nohy, které by musely jít o pár metrů dál pěšky. Přišly nakupovat 

i maminky s dětmi v kočárku. Důchodkyně s chodítkem si došla pro svůj nákup. 

Pracovníci obecního úřadu vysypávali koše, sekali trávu a uklízeli obec. 

 

Kolem 14 hodin začala obec ožívat. Některé děti odcházely ze základní školy a některé si hrály venku ve školní 

družině. Děvčata kreslila na lavičkách obrázky, pár chlapců hrálo na hřišti fotbal, několik dětí si stavělo hrady 

z písku. Je dobré, že zárybské školní děti mohou trávit čas po vyučování na sluníčku na školním dvoře a na školním 

hřišti. Každá škola takovou možnost nemá. 

Celkem 10 školních dětí vystoupilo po 14 hodině v Zárybech z autobusu, který je přivezl z Brandýsa nad Labem. 

Přibyla i auta u našeho vietnamského obchodníka. Silnice začaly být více plné projíždějícími auty. Lidé se vraceli 

z práce a přiváželi si domů nákupy. Zahlédla jsem na přívěsném vozíku za autem mrazák. 

 

Po 15 hodině jsem potkala u rybníka houbaře. Nesl si pěkný úlovek – několik kozáků s hnědými hlavami, a ani prý 

nemusel jít tak daleko do lesa. 

Někteří lidé si zkrášlili vchod do domů vyřezávanými dýněmi a jinou podzimní výzdobou. 

 

Na sloupech veřejného osvětlení se objevily poutače na vystoupení Pohádková show v místní tělocvičně. 

Představení se uskuteční v neděli 29.10. od 14 hodin. Cena vstupného byla 150,-  za dospělého a děti za 100,- Kč. 

Poutač sliboval zajímavou podívanou s pohádkovými bytostmi. 

 



V Martinově vystoupily po 15 hodině z autobusu čtyři školní děti a jeden dospělý. I tady byly vidět u vchodu a 

vjezdu do domů ozdobné oranžové dýně a podzimní výzdoba. 

Na cestě na Palpost jsem zahlédla malé jezdce na koních i malých ponících na odpolední vyjížďce. 

Celé Záryby i Martinov jsou protkány výběhy pro koně, kteří se spokojeně popásají. Už je to takový obvyklý kolorit, 

který je vidět poměrně často. 

V Martinově stavební dělníci odjížděli ze staveniště nových domů na polích za Martinovem. 

 

Intenzita automobilů na silnici se zvýšila kolem 17 hodiny, kdy se lidé vraceli z práce a z nákupů. Opět bylo rušno 

kolem vietnamského obchodu. Na silnici se objevili i cyklisté. Dvě děvčata běžela od Labe směrem do polí po 

eurocestě k Martinovu. 

 

Zárybská sokolovna se mezi 17. – 19. hodinou zaplnila malými cvičenkami – gymnastkami. Cvičily na žíněnkách, 

na lavičce a na švédské bedně. Nenechaly nic náhodě a již začaly trénovat na vystoupení na mikulášskou besídku. 

Ve dvou hodinách se vystřídalo kolem dvaceti cvičenek. Byla radost je pozorovat, jak se učí prvním tanečním 

krokům na hudbu o sněhové vločce. Od 19 hodin pokračovalo v sokolovně cvičení žen. Sešlo se jich kolem deseti 

a při rytmické hudbě si dávaly pěkně do těla. 

 

Ve 20 hodin byla již tma, vietnamský obchod měl již zavřeno. Restaurace na hřišti dnes vůbec neotevřela. I přesto 

bylo hřiště s umělou trávou nasvíceno, ale nikdo na něm netrénoval. Ulice byly lemovány zaparkovanými auty před 

domy. Tak se uzavřel dnešní pozorovací den a ve veřejných prostorách byl již klid. 

 

Tak to byl jenom krátký snímek jednoho všedního dne, který jsme mohli jako občané Záryb  

a Martinova prožít. Je dobré, že se můžeme věnovat obyčejným všedním starostem a každý si po svém prožíváme 

svůj všední den. Na rozdíl od některých částí světa, kdy lidé takové štěstí nemají. Přeji Vám i sobě, aby těchto 

„obyčejných a všedních dní“ bylo co nejvíce a mohla jsem tak do kroniky zapisovat jen samé dobré zprávy.  

Přeji všem klidné a pohodové Vánoce a šťastný nový rok 2024. 

                                                                                 JUDr. Ivana Cincibusová, kronikářka obce 

 

xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx 

 

 

Zárybníček 

 
Pěvecký sbor Zárybníček se těší na všechny své příznivce a další nové členy na zkouškách od ledna vždy 

v pondělí od 19 h v místní mateřské škole. Plánujeme na květen vystoupení s Českou besedou a písničkami 

Karla Hašlera na pražském Žofíně. Těšíme se na vás. Děkuji všem za jejich čas, věcné připomínky a hlavně 

radost ze společného zpívání. Přeji vám veselou mysl, která jak známo je půlkou zdraví. S písní na rtech do 

dalšího roku! 

                                                                                                          PaedDr. Alena Morávková 

 
 

 



 

ROZHOVOR | Milan Šťastný o své cestě k funkci starosty obce Záryby 

 

BAVÍ MĚ VYTVÁŘET IDEÁLNÍ PROSTŘEDÍ PRO VŠECHNY 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

autor: JAROSLAV KALINA / foto: TEREZA NOVÁKOVÁ 

Kdyby ještě před necelými deseti lety zaslechl, že bude řídit obci, ve které vyrostl, jen by 

nevěřícně zakroutil hlavou. MILAN ŠŤASTNÝ (29) ušel zajímavý kus cesty, než byl vloni na 

podzim zvolen starostou Záryb. Už od patnácti si přivydělával jako elektrikář, chvíli jezdil i na 

kombajnu. Až poté začal pomáhat lidem v sociální správě. „Byla to docela náhoda,“ prozradil 

v rozhovoru. U příležitosti prvního roku na obecním úřadě se rozpovídal o úskalích i 

příjemnostech v nové roli, plánech či myšlenkách o vyšší politice. 
 

Utekl vám první rok ve funkci jako voda, 

nebo byl pro vás pořádně dlouhý? 

„Dá se říci, že to bylo hodně rychlé, ale 

samozřejmě jsme stihli spoustu věcí a další 

připravujeme. Projekty se nám nakupily i 

z předchozího zastupitelstva. Byl to hodně 

náročný rok nejen pro mě, ale i pro mou rodinu. 

Musel jsem se na všechno připravit a naučit  

se spoustu nových věcí.“ 

Jaké největší úskalí jste podle vás zažil při 

nástupu do role starosty?  

„První bylo vůbec převzetí veškeré agendy. Od 

povolování staveb přes různé administrativní 

výkazy a samozřejmě i nějakou personalistiku. 

Určitě i starost o naše příspěvkové organizace, 

školu a školku. Je toho spousta… Takřka během 

několika měsíců jsem se musel naučit spoustu 

odborností, abych mohl alespoň trošku fungovat 

ve službách, které poskytujeme lidem.“ 

Řekl byste, že jste stále ve fázi zvykání si? 

„Určitě ano. Pořád mi zbývá spousta věcí, které se snažím 

doučit. Chci získat ještě lepší znalosti, aby se dalo snadněji a 

efektivněji řídit a celkově abychom se zlepšili v tom, co děláme. 

Vždycky je prostor na zlepšení.“ (usmívá se)  

A naopak největší příjemné překvapení na začátku? 

„Mně se líbí možnost pořádání akcí pro lidi. Například akce 

sázení stromků. Úřad pořádá několik akcí ročně. Dá se říci, že 

mě takové veřejné vystupování baví a rád podpořím i nové 

projekty, stejně tak zastupitelstva a s tím související tvoření a 

připravování materiálů. A také pomáhání lidem, což je hlavní a 

pro mě stěžejní.“  

Můžete tedy po roce na úřadě říci, že starostování splnilo 

vaše očekávání? 

„Ač jsem se snažil být pesimistický, tak jsem si to maloval ještě 

hodně růžově, když si vezmu, kolik toho všeho je ohledně 

agendy, zvládání a řízení. Každopádně doufám, že postupně 

umazávám to svoje manko a snažím se reagovat co nejdřív a 

řešit všechno obratem. Pochopitelně to nejde vždy u všeho.“→ 
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Ve své funkci jste se ale našel, nebo ne? 

„Ano, mě baví, když mohu, nechci říkat řídit, ale 

pomáhat a vytvářet ideální prostředí pro 

všechny. Stejně jako v minulosti, když jsem 

pracoval na České správě sociálního 

zabezpečení, snažil jsem se pro své lidi vytvořit 

ideální podmínky tak, aby byli spokojení a 

nemuseli se zbytečně stresovat. Tam jsem 

začínal jako referent, následně jsem se 

vypracoval na post vedoucího a vždy rád 

pomáhal všem, kteří si pro pomoc přišli.“ 

Máte nějaký moment z úvodního roku, o 

kterém byste spolehlivě řekl, že se vám 

společně se zastupiteli povedl?  

„Rozhodně zisk některých dotačních titulů, 

jejich započetí a dá se říct i vedení. Za zmínku 

stojí jistě škola, sběrný dvůr či rybník 

v Martinově. Bohužel se nám zatím nepovedly 

cesty respektive silnice, ale z mého pohledu 

jsme úspěšní v získávání dotací. Momentálně 

řešíme hasičárnu, novou dodávku pro hasiče, 

střechu v mateřské školce, klubovnu pro děti a 

rád bych také postavil dům pro seniory. Mám v 

hlavě více projektů, ale nechci všechny zatím 

prozrazovat. Spolupracuji také se Sokolem na 

zlepšení sportovišť. Doufejme, že se nám 

povede něco udělat i s naší sokolovnou, chtělo 

by to. Na úřadě už jsme to i řešili.“ 

Dokážete po roce odhadnout, který z vytyčených cílů ve 

volebním programu vašeho sdružení nezávislých kandidátů 

jste schopní dosáhnout během volebního období? 

„Budu optimisticky tvrdit, že dosáhneme všeho, ale to se nejspíš 

nestane. Třeba dostavba školy, teď se nám sice povedlo udělat 

půdní učebny, ale pořád to není ideální stav. Do toho rozšíření 

čovky (čistička odpadních vod), uvidíme, jak to budeme všechno 

stíhat. Doufám, že ji stihneme dostavět. Podařilo se nám trošku 

zredukovat výstavbu, snažíme se zlepšovat životní prostředí. 

Snažím se řídit sliby z našeho programu, který se pokouším 

doplňovat, abychom dokončili, co jsme lidem slíbili.“      

Vybavíte si okamžik, kdy a za jakých okolností jste poprvé 

začal přemýšlet nad tím, že byste se mohl stát starostou?  

„Řekl bych, že to možná vyšlo i z komunikace s přáteli. Zjistil 

jsem, že bývalý pan starosta (Petr Mašek) již nechce ve funkci 

pokračovat. Především jsem nad tím začal uvažovat po dokončení 

vysoké školy, kdy jsem v práci hledal v podstatě něco nového. 

Chtěl jsem pro sebe nějakou novou výzvu. V práci jsem měl 

vymyšlený systém a dalo by se říci, že fungoval i beze mě. 

Doufal jsem tedy, že mohu zlepšit systém i v obci k větší 

spokojenosti občanů. Samozřejmě se vždycky najde někdo 

nespokojený, ale viděl jsem problémy, o kterých si myslím, že je 

dokážu vyřešit. I kdybychom je nestihli za čtyři roky, tak třeba 

v dost optimistickém případě dvou tří volebních období bychom 

to mohli dotáhnout do nějakého standardu, aby se v Zárybech 

všem dobře žilo.“ 

Prozraďte, co hrálo klíčovou roli pro 

vaše rozhodnutí jít do voleb?  

„Láska k obci. Chci, aby to tady 

vzkvétalo. Když došlo na nějaké první 

domlouvání a shánění týmu, přišlo mi, že 

tu úplně není někdo, kdo by to tu nově 

vedl správným směrem. Chtěl jsem to 

tedy zkusit. V podstatě všichni včetně 

ostatních starostů mě od toho odrazovali, 

ale šel jsem si za tím a vyšlo to.“ 

Bohaté zkušenosti z administrativy 

vám zřejmě také pomohly 

v rozhodování, viďte? 

„Určitě ano. Sám jsem tvořil nějaká 

správní rozhodnutí, ať už se jednalo o 

pokuty či nemocenské dávky. Bylo toho 

hodně. Měl jsem dobrou paní ředitelku, 

která si mě vytáhla a později mě i 

nechala rozhodnutí tvořit. Při tom jsem 

se hodně seznámil se správním řádem a s 

tím, jak vlastně státní správa funguje. 

Strávil jsem tam v podstatě osm let, 

z toho šest roků jako vedoucí.“ → 
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Pravděpodobně velké podobnosti jste pak 

zaznamenal na obecním úřadě, že ano? 

„Přesně tak. Spisová služba, práce s počítačem a 

řízení lidí nejsou úplně jednoduchá záležitost. 

Měl jsem tam vlastně pod sebou 22 dam, později 

jsem přibral i nějaké pány, abychom kolektiv 

trošku namíchali. Každopádně spoustu věcí, 

které jsem dělal v předchozí práci, mohu uplatnit 

i nyní na obecním úřadě.“   

Řekl byste tedy, že řízení lidí vám jde? 

„Myslím si, že ano. Možná to mám trochu i po 

tátovi, který taky vedl své oddělení v deníku 

Sport. Měli jsme to v rodině, to mě hodně 

inspirovalo a asi mě to i bavilo a baví pořád. 

Když můžu pomáhat a vidím tu cestu... Takhle, 

řekl bych, že to zvládne každý. Nemám pocit, že 

bych byl ten nejlepší, ale mám systém, který 

dokážu nasměrovat, aby fungoval krásně a jen 

s nějakými malými výhybkami. Nikdy nebudete 

mít stoprocentní spokojenost, ale snažím se, aby 

to bylo alespoň devadesát procent.“ 

Vy jste se přitom po střední škole hned 

nevrhnul na administrativní činnost, že ano? 

„Máte pravdu. V podstatě už od 15 let jsem 

musel začít brigádničit, abych pomohl mámě. 

Chodil jsem jako elektrikář na stavby. Táhlo se 

to se mnou u okolních podnikatelů a pak i 

v Brandýse. Chvíli jsem dělal i v Lenii jako 

elektrikář. Dvě sezóny jsem také jezdil na 

kombajnu a pracoval v autodílně.“ 

Jak jste se tedy dostal na Českou 

správu sociálního zabezpečení? 

„Byla to docela náhoda. Dostal jsem se 

k tomu v roce 2014 přes úřad práce. Dali 

mi nějakou základní nabídku smlouvy, 

ale šel jsem postupně nahoru. Jak jsem 

říkal, všimla si mě paní ředitelka, které 

mě doporučila má vedoucí. Řekl bych, že 

to bylo díky mé práci, kterou jsem 

kdekoliv snažil dělat, jak nejlépe to jde.“  

Myslíte, že právě v té době vás bavilo 

čím dál víc pomáhat lidem? 

„Ano, na sociálce toho bylo nejvíc. Pořád 

samé telefonáty, dávky se zpožďovaly. 

Většinou to bylo z toho důvodu, že ne 

všichni referenti byly řádně proškolení. 

Administrativa byla tehdy dost složitá. 

Taky jsem začínal jako referent, ale 

později po zaučení jsem řešil stížnosti a 

urgence, aby dávky byly vyřízené co 

nejdřív. Hodně jsme řešili matky na 

mateřské, ošetřovačky a starání se o 

seniory. Vždycky jsem byl rád, když jsem 

někomu pomohl. Věděl jsem, že když se 

dávka dostane na jiné oddělení, dostanou 

dávky později, zatímco u mě měli hotovo 

do pár dnů. Bylo milé, když pak lidé 

přišli a děkovali.“ → 
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Věřil by Milan Šťastný v roce 2014, 

že bude za takřka 10 let dělat 

zárybského starostu? 

„Myslím si, že určitě ne. (směje se) Spíš 

jsem tehdy přemýšlel, že bych se vrátil 

do elektra. Na úřadě jsem měl málo 

peněž, ale když jsem pak postoupil, byl 

jsem na tom o něco lépe. Později mě 

pověřili i založením a vedením 

některých nových pracovišť. Měli jsme 

detašovaná pracoviště v Příbrami, 

Benešově či Kutné Hoře, mezi kterými 

jsem pendloval a pomáhal je uvádět do 

provozu, řešil složitější případy a 

pomáhal s administrativou. Denně jsem 

autem najezdil třeba 300 kilometrů a 

víc, za rok jsem měl najeto kolem 100 

tisíc km. Takřka celou dobu jsem trávil 

na kolech. Ani v té době by mě 

rozhodně nenapadlo, co budu nyní 

dělat.“ 

Když se podívám na stěnu vaší 

kanceláře, vidím řadu certifikátu ze 

školení po všech koutech republiky. 

Naplňuje vás neustálé sebevzdělání, 

nebo jde spíš o povinnost? 

„Ze začátku šlo určitě o povinnost, ale 

teď mě to začíná bavit čím dál víc. 

Jezdíme na různé konference, například 

Zdravá města. Stal jsem se politickým 

zástupcem MAS Střední Polabí, už 

jsem tedy třeba vyrazil i do Ostravy, 

kde jsme se bavili třeba o fotovoltaice 

či problematice odpadů, což mě hodně 

zajímá. I tam se snažím načerpat 

informace pro to, abych mohl Záryby 

dobře spravovat a řídit. Samozřejmě 

všichni na úřadě se musíme neustále 

vzdělávat.“ 

Jak vysoko řadíte ve svém kariérním 

postupu zvolení starostou 

v Zárybech? 

„Nechci říkat, že to je jen první 

stupínek pro nějakou vyšší politiku. Pro 

mě to je super možnost načerpat tady 

zkušenosti. Chci to dělat správně, až 

pak se chci třeba posouvat dál. Doufám, 

že to půjde nějakým způsobem. Byl 

bych ovšem i dál spokojený s funkcí 

starosty. Baví mě to.“ 

 

Přemýšlíte tedy také o vyšší politice? 

(souhlasně přikyvuje) „Mě to vždycky určitým způsobem 

zajímalo, ať už dění kolem obce či celkově politika… Měl 

jsem myšlenku, že bych se do toho pustil. Říká se, že byste 

měli nejprve zažít obec a poté můžete jít dál, třeba na kraji či 

někde výš působit a ovlivňovat v dobrém věci na vyšší úrovni. 

Rád bych se v dalších volbách zkusil dostat do kraje. A 

kdybych i tam nějakou dobu dělal svou práci dobře, kdo ví, 

třeba by to šlo ještě výš. Ale vždycky bych chtěl mít jistotu, 

že o naši obec a její obyvatele je dobře postaráno.“      

Představě starostovat podobně dlouho jako váš 

předchůdce Petr Mašek, se evidentně také nebráníte, 

viďte? 

„Jsem ve své takzvané první čtyřletce, takže nemohu 

rozhodovat, co bude. O tom rozhodnou lidé. Já bych byl 

samozřejmě rád. Člověk někdy potřebuje vypustit páru, ale 

doufám, že minimálně dvě volební období zvládneme, 

abychom splnili úkoly, které jsme slíbili lidem. Pro někoho 

jsou čtyři roky možná dlouhá doba, ale nedá se všechno 

zajistit. Ač je to hodně náročné, pořád mě to baví. Dokud 

budu mít sílu to tady držet nad vodou a vlastně i sám sebe, tak 

tuhle práci budu dělat rád. A klidně bych tu byl i do důchodu, 

jak se říká. (směje se) Ale uvidíme, všechno je teprve na 

začátku.“   

Když si pan starosta může dovolit vypustit páru, co je jeho 

ventilem? 

„Hodně se snažím jezdit na kole či jinak sportovat. Začal jsem 

si obnovovat svoji knihovnu nebo dočítat knihy, které jsem si 

nakoupil. S rodinou taky jezdíme na výlety, nebo někam za 

zážitky. Rád si zajdu i na hřiště, dám si pivo a pobavím se 

s kamarády a dalšími lidmi.“ × 



 

Poslední měsíce v roce u Soptíků = závodění a jiné aktivity. 
 

Podzim byl ve znamení příprav na dva závody, které se od sebe dost liší. 

Nejprve jsme se připravovali na závod hasičské všestrannosti, který se konal 7.10.2023 v Dřínově. 

V tomto závodu děti musely zvládnout orientaci po vyznačené trase a na ní splnit na 7 stanovištích různé 

úkoly jako třeba střelbu, zdravovědu, topografické značky, uzle a další. Soutěžila vždy 5členná družstva. 

Přípravka se umístila na 7. místě, družstvo mladších Soptíků bylo také na 7. místě a to i přes větší množství 

družstev v této kategorii. O nejlepší umístění se postarala smíšená hlídka v kategorii dorostu. Tady jsme byli 

dost rozčarováni z rozhodnutí zástupců okresu. V kategorii smíšených družstev byla družstva jen tři, ale 

vyhlášení bylo uděláno tak, že se započítávala také družstva nesmíšená. Což znamenalo, že jsme si nakonec 

medaile za třetí místo neodvezli. Pro nás však bylo naše družstvo i tak „na bedně“ už jen proto, že dorostence 

museli doplnit závodící z řad mladších Soptíků. Díky za ten výkon, za dorost jsme totiž soutěžili poprvé. 

Hned po těchto závodech přišla pozvánka na Libišský čtyřboj – to znamenalo další přípravu na závody, 

které se konaly v tělocvičně. Tentokrát jsme přihlásili čtyři pětičlenná družstva. Bohužel na poslední chvíli 

onemocnění závodníků bylo důvodem, že přípravka jela jen ve třech. O to větší bylo překvapení, že získala 

pohár a medaile za 3. místo. I ostatní družstva se snažila, ale konkurence v jejich kategoriích byla opravdu 

velká, takže umístění na 8.,10. a 12. místě bereme jako velmi pěkný výkon. Tentokrát se soutěžilo ve spojování 

a rozpojování plata, motání hadic, zdravovědě a topografických značkách. Přípravka místo zdravovědy měla 

hledání v místnosti.  

Hodně Soptíků s přibývajícím věkem přišlo na to, že jsou sporty či záliby, které se jim také líbí a 

z časových důvodů již k nám přestali chodit. O to větší radost máme, když se k nám po čase vrátí anebo si 

udělají čas, aby nám pomohli při závodech. Vážíme si toho a děkujeme jim.  

Naši nejstarší soptíci jsou opravdu obětaví, pomáhají vedoucím na schůzkách, ale nejen to, zapojují se 

i do dalších aktivit. Letos se stali součástí strašidelného lesa a již pravidelně pomáhají při zajištění prodeje ve 

stáncích na vánočním jarmarku pro Leontinku. Jsme moc rádi, že nám stále zachovávají dlouholetou přízeň a 

zodpovědně reprezentují po celou dobu existence Soptíků naše SDH. Rádi bychom jim za vše poděkovali a 

věříme, že se s nimi budeme vídat i nadále, přestože již opustili základní školu a učení jim zabírá více času 

než dřív. 

Do konce roku zbývá již několik dní a nás se Soptíky čeká ještě výlet do Letňan do světelného parku 

a potom vánoční prázdniny. Tak ať jsou přesně takové, jaké si je představujete: plné zábavy, radostných 

zážitků a splněných přání. 

 

Šťastné a veselé Vánoce všem a hodně zdraví a spokojenosti v roce 2024 přejí zárybští Soptíci 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

PREVENCE – POZOR NA POŽÁRY ADVENTNÍCH VĚNCŮ 
 

Pamatujte, že hořící svíčka je otevřený oheň a jako s takovým by se s ní mělo zacházet. Každý rok dochází 

během vánočních svátků k požárům od hořících svíček, zejména těch umístěných na adventních věncích. Ty 

po sobě mnohdy zanechají v obydlích spoušť a lidé při nich někdy utrpí i vážná zranění. 

  

Pár užitečných rad, které je dobré dodržovat: 

  

• Velkou pozornost věnujte už tomu, jaký adventní věnec vlastně kupujete. Věnec by neměl být vyroben 

z vysoce hořlavého materiálu – např. pilin, hoblin apod. Například loni se na trhu objevily adventní věnce, 

které byly z hlediska vzniku požáru velice nebezpečné, byly totiž vyrobeny ze suchých dřevěných pilin, na 

nichž byly bez jakýchkoliv podkladových misek přilepené svíčky. Pokud pak svíce dohoří až k základně, 

může lehce způsobit požár, problém nastane i tehdy, pokud se svíčka ulomí. 

  

• Správně vybírejte i svíčky na věnec. Klasické svíčky (určené např. do svícnů) nejsou pro adventní věnce 

příliš vhodné, neboť brzy prohoří a mohou věnec či okolí zapálit. Existují speciální adventní svíčky 

ošetřené speciální voskovou vrstvou, které hoří dlouho. 

  

• Uvědomte si, že zapálenou svíčku nelze položit kamkoli a na cokoli. V každém případě by svíčka měla 

být umístěna na stabilní nehořlavé podložce bránící přímému kontaktu hořící svíčky s podkladem (např. 

s chvojím adventního věnce). V této souvislosti stojí za upozornění, že adventní věnce bez ochranných 

podložek pod svíčkami mohou sloužit jen jako dekorace a v žádném případě bychom je neměli zapalovat. 

Riziko, že nám věnec vzplane, je velké. 

  

• Svíčky umísťujte v dostatečné vzdálenosti od hořlavých materiálů, rozhodně je nedávejte k oknům do 

průvanu, blízko záclon, do těsné blízkosti sedaček či jiných textilií, ani na poličku nebo skříň, neboť oheň 

se rychle přenese na nábytek a zařízení bytu. 

  

• Vždy zajistěte, aby měla hořící svíčka stabilitu a nehrozilo její převrácení. 

  

• Uvědomte si, že věnce jsou po nějaké době již zcela vyschlé a snadno chytnou. 

  

• Rizikovým faktorem jsou i děti nebo zvířata, kteří mohou hořící svíčku převrhnout. 

  

• Zapálené svíčky, ať již umístěné na adventních věncích nebo jinde, nesmíte nechat během jejich hoření 

bez dozoru. Zhasněte je vždy, když opouštíte domov nebo jdete spát. Jsou zaznamenány i případy, kdy si 

majitel bytu odskočil zakouřit na balkón a hořící svíčka mezitím způsobila požár.  

 

Za SDH Záryby Michal Kutílek 
 
 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 



RE-USE Záryby – dejte krabicím druhý život    

S dalším rozvojem e-shopů všeho druhu vzniká čím dál větší množství odpadu – kartonových krabic a plastových 

či papírových balíkových výplní. Vytřídění do modrých a žlutých nádob je jedna ze správných cest, ale existuje i 

ekologičtější způsob – opětovné použití krabic. Postupně se zvyšuje počet e-shopů, které odebírají použité krabice 

v dobrém stavu a znovu je posílají svým zákazníkům. 

U nás v Zárybech je takovým ekologicky odpovědným e-shopem AQUATOPSHOP.cz, který provozují manželé 

Kabíčkovi. Aby bylo předávání krabic k dalšímu využití co nejjednodušší, vyhradila Obec Záryby na svém dvoře 

prostor pro odkládání krabic, odkud je budou zaměstnanci e-shopu pravidelně odvážet. 

Do kotce v rohu dvora obecního úřadu můžete odevzdávat čisté nepoškozené krabice (kromě těch skutečně 

obrovských od nábytku a velké elektroniky), plastové i kartonové výplně a bublinkové fólie. A když nějaký 

ztracený pejsek bude potřebovat přístřeší, materiál přesuneme a odvezeme. 

Vánoce se blíží a s nimi přichází i hlavní sezóna e-shopů. Myslete prosím na to, že každou krabici a výplň lze 

znovu použít. Můžete zde ukládat nejen hnědé přepravní krabice, ale také ty potištěné, v nichž je uložený samotný 

výrobek (menší elektronika, menší kusy nábytku apod.). 

 

Jako připomínku jsme vyvěsili také letáčky u výdejních boxů, můžete tak přepravní krabice do  

RE-USE ukládat hned po vyzvednutí zásilky. Každý kus se počítá. S OÚ Záryby předem děkujeme za spolupráci.  

 

Jirka Sládek ve spolupráci s OÚ Záryby 

 

 

 

 
 

 

KRÁTKÉ ZPRÁVY OD HASIČŮ 

 

Asistence při pálení slámy 

Ve čtvrtek 12. října nás místní zemědělec požádal o asistenci při znehodnocení slámy formou pálení. Akci jsme předem 

ohlásili na krajské operační středisko HZS a s naší CAS 32 jsme na místě prováděli dohled, aby se oheň nerozšířil. Po 

třech hodinách jsme jednotlivé hromady prolili vodou, informovali KOPIS a vrátili se zpět na základnu. 

 

Zárybský sprint se obešel bez incidentů 

V sobotu 28. října se v prostoru kolem čističky odpadních vod a v lese kolem Donu odehrál motocyklový závod 

Zárybský sprint. Naše jednotka pomáhala s řízením provozu a požárním zabezpečením akce. Závod se obešel bez 

vážnějších incidentů. 

 

Nový obecní sad jsme zalili vodou z naší cisterny 

Při sázení komunitního sadu v sobotu 11. listopadu jsme přiložili ruce k dílu a členové jednotky i sboru se svými 

rodinami a přáteli zasadili spoustu stromů. Důležitou úlohu sehrála naše cisterna, která poskytla dostatečnou zásobu 

vody pro zálivku. 

 

 

 



Hasičský ples se podařil na výbornou 

 
Skvělá atmosféra provázela hasičský ples v sobotu 18. listopadu, kdy se sokolovna zaplnila přáteli našeho 

hasičského sboru ze Záryb i okolí. Večer jsme si zpestřili bohatou tombolou a soutěží v pivní štafetě. Téměř všichni 

návštěvníci plesu se zúčastnili kvízu v požární prevenci a zopakovali si důležité postupy, jak předcházet 

nebezpečným situacím. 

 

Děkujeme také všem, kteří sice nemohli z časových nebo zdravotních důvodů na ples přijít, ale i přesto si při zvaní 

12. listopadu koupili lístky a finančně tak podpořili činnost našeho sboru. 

 

 

Za SDH Záryby Jirka Sládek 

BETLÉMSKÉ SVĚTLO 

Dobrovolní hasiči v Zárybech srdečně zvou všechny občany a ostatní příznivce na akci "Betlémské světlo", 

která proběhne tradičně na štědrý den 24. 12. 2023 od 10:00 hodin u hasičárny. 

Samozřejmostí jsou teplé nápoje pro zahřátí, a to jak pro dospělé, tak pro děti. Uvítáme, když se nám přijdete 

pochlubit vlastním cukrovím, které je také každoročně součástí této akce. Moc bychom Vás chtěli poprosit, 

abyste si letos s sebou přinesli vlastní hrnky na nápoje – budeme vděční každému, kdo si vzpomene. 

Opět jsme také byli pověřeni odměnit ty z Vás, kteří se zapojili do Zárybského okenního kalendáře a přinesou 

nám vyplněnou herní kartičku. Těšíme se na Vás a všem přejeme krásné a pohodové Vánoce. 

  

Za SDH Záryby Radka Boudová, starostka 

 

 



Kolena, špičky, úsměv 

Záryby mají trojnásobnou mistryni ČR v akrobatické gymnastice 

Culíkaté holčičky se střídají na pódiu. Každá předvede několik cviků, hvězdu, kotoul nebo most a zase 

odchází. Píše se rok 2013 a mikulášská besídka v zárybské sokolovně se pomalu chýlí ke konci. Nakonec 

přichází malinká slečna. Vystoupí na kladinu a předvede gymnastickou sestavu. Diváci jsou nadšení. Štěpánce 

jsou teprve čtyři, ale už v tomto věku je znát, že má v sobě „něco navíc“: ladný pohyb, šikovnost, pečlivost. 

Bylo mi to taky jasné, ale ani ve snu by mě tenkrát nenapadlo, že se dívám na budoucí českou mistryni 

v akrobatické gymnastice. Štěpánka Kuchařová se jí letos ve svých 14 letech stala už potřetí za sebou.   

 

Trénovat začala v zárybské sokolovně ve velmi útlém věku. Její babička a trenérka Helena Laubrová si ji už 

ve třech letech vzala do gymnastické přípravky ke starším děvčatům. Ve druhé třídě přišla Štěpánka 

do gymnastického oddílu Akro Sokol Brandýs, za který po několika letech začala soutěžit: nejdřív v kategorii 

dvojic a pak i trojic. Současně s tím se věnovala pole dance, cvičení na tyči – a v něm měla taky úspěch. 

V roce 2018 se zúčastnila mistrovství světa v Rusku, kde skončila dvanáctá. Po návratu se ale definitivně 

rozhodla pro gymnastiku. 

Zpočátku byla Štěpánka „ta malá“, kterou jiná, větší dívka vyhazovala do vzduchu. Když vyrostla, stala se 

z ní ta, co stojí dole. „Ono to vypadá, že nic nedělám, ale celé to na nás spodních holkách stojí. Je to těžké na 

výdrž a stabilitu,“ vysvětluje Štěpánka. Proto bylo důležité, aby hodně posilovala. Což málokdo vydrží. 

Většinu děvčat dřina otráví a odradí je dřív, než se dostanou k opravdovým saltům. „Bez posilování vás k tomu 

ale trenérka nepustí,“ říká Štěpánka. 

Momentálně Štěpánka soutěží v kategorii „Youth“ a účastní se závodů nejen v Česku, ale taky v Polsku, 

Maďarsku nebo Německu. V příští sezoně ji čeká postup do vyšší kategorie Age Group 15 –18 let. Děvčata 

pak budou muset zařadit do sestavy i náročnější cviky, které už teď pilují. Jeden z nich vypadá tak, že na 

Štěpánce dělají další dvě dívky stojku. Což vyžaduje naprostou koncentraci a vzájemnou důvěru. „Trvalo 

dlouho, než jsme se takhle sladily. Ale teď to funguje a věříme si na sto procent.“    

Moje poslední otázka se týká trémy. Precizní, silové cviky, naprosto sladěné s ostatními děvčaty. To chce přece 

klid a rozvahu. „Jasně, že mám před každým náročným cvikem strach,“ přiznává Štěpánka. „Ale pak si řeknu 

tři slova, která nám trenérka neustále opakuje: kolena, špičky, úsměv. A to mi pomůže.“  

Jana Dresselová 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Máme založeno na štrůdl, bublaninu i slivovici! 

 
Na 100 lidí v sobotu 11. listopadu přiložilo ruku k dílu a pomohlo se založením obecního, nebo spíš 

sousedského sadu. Práce šla všem pěkně od ruky a v poledne bylo celkem 60 stromů zasazeno. Ve čtyřech 

stromořadích se střídají jabloně, švestky, višně, třešně, hrušně a ořešáky. Zapojili se jednotlivci i celé rodiny, 

někdo zasadil strom jeden, někteří za tři hodiny stihli kusů více. To vše pod odborným dozorem zkušených 

sadařů.  

Pro založení sadu jsme se nerozhodli jen kvůli ovoci. Bude to místo pro setkávání, procházky i 

odpočinek, zvěř zde v nočních hodinách najde útočiště před nepříznivými podmínkami. Sad nám také pomůže 

zadržet vodu v krajině – abychom ji i po silných deštích měli raději ve studních než ve sklepích a garážích. 

Obec připravila pro všechny čaj, svařák a buřty, místní obyvatelé přinesli něco sladkého k zakousnutí. Celé 

dopoledne probíhalo v krásné sousedské atmosféře. Díky přistavené plošině si všichni mohli cvrkot během 

sázení a následný úžasný výsledek prohlédnout z pořádné výšky. 

Mám velkou radost, že se akce podařila a že sousedé z naší obce přišli s nadšením pomoct. Za to všem 

mockrát děkuji. Dík patří také týmu sadařů pod vedením Ivana Marka a našim hasičům, kteří zajistili pro nový 

sad první závlahu. 

A teď už nám jen zbývá o stromy pečovat, zalévat je, sklízet úrodu a radovat se z ní, společně. Stejně 

tak, jako už dlouhá léta společně pečujeme o sousedské vztahy a spolkový život v naší obci. 

 

Váš starosta 

Milan Šťastný  



Zpravodaj vydává obec Záryby 5 x ročně, IČ 00237361, sídlo Záryby 147 (zapsán do evidence periodického tisku 

MK ČR E 10063). Řídí redakční rada – vedoucí Bc. Milan Šťastný. Tento výtisk vychází dne 13.12.2023.  
 

 

ŽIVOTNÍ JUBILEA 

V měsících listopadu a prosinci oslavili a oslaví své významné jubileum. 

 

65 roků      21.11. Helena Cikánová  

75 roků      30.11.  František Homolka  

81 roků      25.11. Jiří Martínek  

                  20.12. Zdeňka Schützová  

82 roků      27.12. Jana Vašíčková 

83 roků      23.11. Mikuláš Sekerák 

86 roků      26.12.  Eduard Vršovský   

 

Všem oslavencům přejeme hodně zdraví a mnoho osobní pohody. 

xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx 

NAROZENÍ MIMINKA 

V měsíci říjnu se rodičům Veronice Jakubové a Martinovi Kabešovi se narodila dcera Hedvika. 

V měsíci listopadu se manželům Jiřímu a Ivaně Sládkovým narodil syn Jan Bohumil.  

Dětem a jejich rodičům přejeme hodně radosti a lásky.  

xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx 

 

 

ÚMRTÍ 

Smutným dnem pro rodinu, zejména dcery paní Věry Hamplové, navždy zůstane 22.žíjern 2023, kdy zemřela 

ve věku 89 let. Mít za domem les a hned vedle rybník, tak to se poštěstilo paní Věře. V aktivním životě pracovala jako 

zubní laborantka. Krásný a příkladný vztah měla s její sestrou Libuškou. Nezapomeneme!  

 

Dne 26.října navždy odešel pan Milan Šťastný ve věku 77 let. Když sudičky rozdávaly kreativitu a šikovnost, 

tak pan Milan šel určitě dvakrát. V pracovním životě se věnoval sportovní novinařině, zejména fotografii. Ještě dnes si 

někteří z nás pamatují jeho poutavé vyprávění z cest při posezení s přáteli. Také v těch dobách se bez něho neobešlo 

žádné školní fotografování v naší obci. Velký dík patří jeho synovi, zárybskému občanovi stejného jména, za péči o 

nemocného tatínka. Čest památce! 

 

 Poslední říjnovou neděli nám smuteční zvony oznámily, že z naší obce navždy odešla paní Jiřina Školáková 

ve věku 92 let.  Patřila mezi nejstarší občany naší obce. Pracovitá žena žila skromně, ale přesto naplno. Když jí ještě 

zdraví dovolovalo, starala se o květiny a také o nemocného manžela, který měl letos výročí úmrtí 22 let. Zemřela 

obklopená láskou a péčí rodiny, dětmi, vnoučaty a pravnoučaty, které milovala. Budeme vzpomínat! 

 

 

   
 



ZÁRYBY NEJEN SLOVEM.  Foto: Jiří Kutílek  
 

 

Zimní romance.   

  

  Tetičky od baráčníku připravují na jarmark.  
 

 

 

 
  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Juniorka představuje petangue hřiště s posezením.  


